
Penggunaan AI bebas 
dari Plagiarisme



ENGAGING ALUMNI UITM
Program

Podcast  Anjuran Jabatan Perkhidmatan
Perpustakaan & Jabatan Perpustakaan Digital, PTAR
24 April 2024  (Rabu), jam 10:00 pagi

04:17 As a lawyer, I subscribe to my own AI. Tapi intention penggunaan AI tu
kita kena perlu tahu. Does UiTM have a lot of plagiarism case? Statically?
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04:40 I’m not sure. Antara students mungkin ada, mungkin tak pernah dengar
plagiarism, it’s copying. How far kita je yang tak tahu. 

:

05:09 I was student before in the era technology is quite advance in 2015. I had
my legal research 2014 my second year baru masuk UiTM. During that
time, AI tak ada lagi. tapi you have Grammarly, Turnitin untuk check
plagiarism. Back then, even you don’t have the technology of AI still
plagiarism is benda biasa, it’s easy to plagiarize others work. Answer from
internet from various sources, lack of awareness walaupun kita ambil,
read and summarize, tapi kita kena quote the authors. Supaya every
sources yang di ambil boleh di semak. 

:

07:09 Copying is an art, how do you summarize it, how you copying it, mungkin
dia copy tanpa / tiada effort untuk beautify. 

:

07:33 Ada banyak software untuk paraphrase it, in the normal days buat
assignment, sometimes kita lupa nak buat benda tu. Ianya still dikira
untuk mencuri harta orang lain, in legal is still wrong. Enforcement is the
copyright of the author. Kalau dia quote, tapi tak authorize the author, ada
ambil tindakan? It depends on the author itself. 

:

09:20 This is actually the impact to the author especially untuk author baru tak
nampak sangat. 

:

09:44 Contohnya macam saya, buat content, ada orang share dekat facebook. of
course I nak trademark kan my corporate brand, kita copyright. Tapi ilmu
ini memang nak spread to public tapi jangan put it out of context. I do
welcome untuk orang ambil, cuma orang lupa untuk minta izin. Kesedaran
sivik sangat kurang. There’s unspoken precedent, at least im not the only
who’s doing it. Universiti tidak menggalakkan plagiaries sebab university
nak produce unique graduan. 

:
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12:14 Kita nak lahirkan graduan yang innovative. Masa I buat FYP, penasihat I
cakap selagi kau tak buat Turnitin still tak boleh ubah language style kau,
I do acknowledge you have to take ideas from other people, but you need
creativity with ideas to connect to the core ideas. Lecturer said, this is the
point need to original. 
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17:33 They should’ve been taught the ethical and how to use it properly. :

18:44 Hafiz tadi acknowledge tentang our online database. Law students
memang akan menggunakan databases, begitu juga dengan fakulti lain.
But Law students use the databases ethically. Academician yang train
students from semester awal hingga akhir, itulah yang akan dibawa dan
produk yang akan keluar. 

:

14:40 AI is tool, student or generasi sekarang. The originality nampak macam
tak realistic, effort untuk copy tapi it doesn’t suit the level. 

:

15:18 Like me like how I use AI minimally, bukan pro. Contoh macam sekarang
ni, I cari pasal Copyright Law, bila kita buat research tak boleh complete
in a month. Boleh guna AI, tapi ambil yg relevant, ubah sikit, jangan ambil
sebiji. Ada juga di U.S., AI is illegal dalam university. Tapi university kena
ajar how to use it properly.

:

17:38 In Western, masa zaman naiknya teknologi computer, mereka ajar macam
mana cara guna computer secara beretika same goes to AI, don’t abuse
the AI. Boleh cross check kalau ada copyright. One thing about UiTM, I
sayang gila is UiTM Databases, memang best. 

:

19:53 Masa I belajar how to use online database, masa Legal Research, librarian
ajar cara mencari maklumat. Dari semester 1 kena diajar awareness of AI,
if 100 students tanya same question, AI bagi the same answer, so apa
perbezaannya?

:
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21:25 Ianya akan berkurang think tank, problem solving, quality pon tiada. Kalau
di Perpustakaan ni ada student yang tanya, database itu apa?
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29:51 Hafiz, in your experience copyright and plagiarism, penguatkuasaan in
Malaysia. Macam mana?

:

24:32 During my time, kami diajar untuk bersusah dahulu. Sekarang AI
memudahkan, bila kita dah belajar susah, senang budak-budak sekarang
ni. Masa I belajar dulu Fakulti Pengurusan Maklumat, first thing yang
lecturer akan tengok adalah page belakang dulu, nak tengok citation
kalau salah, the whole assignment reject. It was back then. 

:

25:19 Zaman sekarang lecturer will find it very hard. They will never know ni
extract dari AI ke sendiri? Mungkin lecturer ada yang tiada peluang untuk
check, to ensure the students are not plagiarize. Tapi I think university
kena ambil strategi untuk ajar cara menggunakan AI secara beretika. 

:

30:10 MyIPO kuat kuasa benda ini, tapi tiada body yang datang check unless
ada orang complaint. Macam illegal software, pergi ke KPDNKK. Tapi
Copyright ni akan timbulkan saman civil side, lebih kepada pampasan.
Contohnya, sambal Khairul Aming.

:

22:46 Everything is on your fingertips, jadi tiada masalah untuk letak footnotes
dalam assignment. Letak footnotes nanti bila dah kerja, bila kena submit
hujahan, bukan sahaja kena ada citation, kena ada folio. Nasib baik I
belajar dulu, sedikit sebanyak masa you belajar boleh dipraktikan masa
bekerja. 

:
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31:28 It depends on the industry itself, tapi kalau nak cari pun senang. Small
brand copying big brands. Macam mana experience hafiz handle or your
research on this. 
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48:04 What do you expect in future, AI ni akan pergi sejauh mana lagi untuk
plagiarism ni?

:

48:15 There’s no stopping AI, in China they’re embracing AI. Even the lawyers in
US. Lawyers want to integrate AI to their work i.e. to draft saman. AI ni
mungkin akan take over a lot of things, especially in pengurusan. 

:

31:57 You are prone to be copied if you tak register. Copyright ni karya original,
dia bagi protection if tak daftar. Lodge complaint ke myIPO sebelum ke
mahkamah. Inventor, innovator kena daftar dulu dengan myIPO walaupun
mahal tapi kena daftar. 

:

58:09 AI take over human brain, tapi still kena ada human touch. It depends on
how we narrate it. Kita akan bersiaran lagi dengan Alumni UiTM, dari
industri yang berbeza. Kita akan jumpa lagi. Terima kasih Hafiz. 

:


